
Zápisnica
zo stretnutia Mestského fotoklubu Tibora Huszára (MFTH)
zo dňa 18. 3. 2024 v priestoroch Labyrint v Senci

Predseda Ivan Hlavanda privítal prítomných členov klubu a avizoval jeho odchod na dlhšiu
pracovnú cestu mimo Európy. Stretnutie bolo primárne o tom, ako bude klub fungovať
počas jeho neprítomnosti.

Poďakoval sa za 6-mesačnú činnosť, kde vyzdvihol účasť na organizovaných stretnutiach,
sobotné debatné stretnutia, skupinové fotenia, vzájomnú fotografickú výpomoc pri fotení
akcií, spomenul spoluprácu s mestom.

Činnosti, podujatia

Spomenul dve úrovne činnosti fotoklubu - sú to verejné podujatia a uzavreté podujatia pre
členov.

● Peter Medveď Jakubík si vzal na starosť zabezpečenie mesačných
organizovaných stretnutí (prednášky v Labyrinte). Obsah bude spoločne plánovaný
s Ivanom Hlavandom.

● Na podnet Jaroslava Červienku bola spustená už aj marcová fotografická výzva:
„Geometria, symetria, svetlo.“ Debata k výzve bude prebiehať cez Microsoft
Teams v komunitnom čete MFTH, kde účastníci musia byť členmi fotoklubu.
https://teams.live.com/l/community/FEAQ1uG85SuFgLwcwg
Prvé Teams stretnutie bude 28. 3. 2024, vo štvrtok.

(Pozn. ZO: Niektoré firemné profily nedovoľujú pridávať komunitné chaty, preto doporučujem vytvoriť si
nové konto s osobným e-mailom na live.com a označiť konto ako personálne. Potom požiadať o
pridanie do komunity prostredníctvom linku vyššie. Teams funguje aj ako webové rozhranie,
doporučujem dať si Anonymné okno prehliadača a tam sa prihlásiť pod osobným kontom).

● Aprílová výzva je “Minimalizmus a ja”.

● Stanovy OZ - v prípade spustenia formulára objednávka fotenia zapracovať do
stanov povinnosti a práva klienta a fotografa, účel používania fotografie podľa
druhu zvoleného komerčného alebo dobrovoľného fotenia (pozri nižšie).

Propagácia klubu
FACEBOOK:

● Keďže momentálne je fotoklub na Facebooku prítomný len ako uzavretá skupina,
Zuzana Oros navrhla vytvoriť aj otvorenú facebookovú stránku, kde by mohli byť
uverejnené pozvánky, vytvorené podujatia a propagácia fotoklubu pre širokú

https://teams.live.com/l/community/FEAQ1uG85SuFgLwcwg


verejnosť. Zároveň by tam mohli byť odprezentované výstupy z dobrovoľného
fotenia.

WEB:

● Pracovný tím „Web“: Ivan Hlavanda navrhol, aby vedúcim bol Štefan Húska, ktorý
už vytvoril základné predstavenie klubu na doméne www.mfth.sk.

● Peter Jakubík by mal mať prístup na webstránku mfth.sk, aby mohol pridávať
podujatia.

● Možná funkcionalita webu:
○ Informačný web - len jednoduchá charakteristika a kontakty na fotografov.
○ Kontaktný formulár s požiadavkou na fotenie. Zuzana Oros navrhla, aby

to chodilo jej, vyfiltruje podujatia, o ktorých mesto ešte nemá informácie a
ďalej posunie požiadavku do fotoklubu.

○ Komplexný web - podujatia, portfolio fotografov s popisom, aké typy podujatí
fotí (napr.: cirkevné / športové / koncerty / súťaže… - generické tagy, podľa
ktorých sa dajú potom filtrovať profily fotografov.)

○ Komplexný web aj so vzdelávacím zámerom - blogovací systém.
○ Možnosť newslettru sa prediskutuje neskôr po preštudovaní GDPR

povinností.

● Treba rozdeliť požiadavky na fotenie - tieto prístupy treba zapracovať do stanov
občianskeho združenia:

○ ZÁUJEM O KOMERČNÉ FOTENIE: Nech je možnosť poslať záujem o
konkrétneho fotografa na fotenie. Fotograf si individuálne dohodne detaily
fotenia a fotenie sa uskutočňuje na základe zmluvy medzi objednávateľom a
fotografom (fotograf garantuje kvalitu, dodržanie termínov, klient sa zaväzuje
uhradiť dohodnutú finančnú odmenu).

○ ZÁUJEM O DOBROVOĽNÍCKE FOTENIE: Možnosť poslať všeobecnú
žiadosť na fotenie charitatívneho charakteru. Na tieto požiadavky by
odpovedali dobrovoľníci fotoklubu, u ktorých sa však nemôže vymáhať kvalita
ani rozsah fotenia. Fotograf za bezodplatné fotenie môže zábery koncipovať
podľa vlastného umeleckého vnímania.

● Pracovná skupinu na web sa zostavila z členov, ktorí majú skúsenosti s tvorbou
Wordpress webstránok: Štefan Húska, Peter Jakubík, Zuzana Oros. Termín na
odprezentovanie prvého draftu webu je cca o mesiac, okolo 18. apríla 2024.

Spolupráca s mestom

ARCHÍV:
● Gabriel Agárdy spomenul archivovanie fotografií mesta. Pripravuje sylaby projektu,

lebo ako sa ukázalo, vytvorenie spoločného archívu s mestom Senec je
komplexnejšia úloha. Mestský rozpočet sa uzatváral skôr ako fotoklub naplánoval
riešenie archívu, preto sa to už nestihlo zaradiť do tohtoročného rozpočtu. Gabriel



Agárdy bude priebežne informovať klub, ako postupuje s projektom.

ROLLUP:
● Rollup - Zuzana Oros pripraví grafiku na rollup, výrobu prisľúbilo mesto Senec.

EXTERIÉROVÝ PRIESTOR - VÝSTAVISKO

● Členovia jednohlasne vyjadrili, že výstavisko je vítané.
● Členovia vyjadrili ochotu podieľať sa na tvorbe obsahu, ale dajú sa v tomto

priestore realizovať aj vzdelávacie aktivity v spolupráci so školami a vystavovať
diela detí.

● Možné umiestnenie výstaviska:
○ Pasáž na námestí 1. mája – priechod pod bytovými domami
○ alebo v parku popri cyklotrase na námestí 1. mája.

(Poznámka ZO: Cyklisti sa sťažujú, že ľudia využívajú cyklotrasu ako promenádu a keďže cez
park nevedie chodník pre peších, priestor pod bytovými domami by možno bol vhodnejší).

● Mesto víta aj spoluprácu s klubom na architektúre výstaviska.
● Fotoklub požadoval na stretnutí absolútnu kompetenciu na obsah, s čím

zástupca mesta, viceprimátor Juraj Gubáni súhlasil. Môže ísť aj o umeleckú
prezentáciu mesta ale aj vlastné autorské diela členov. Fotoklub plánuje prezentovať
aj vzdelávací obsah v oblasti fotografie.

● Ivan Hlavanda otvoril otázku, kto by sa pridal do pracovnej skupiny pre návrh
výstavného priestoru. Zuzana Oros navrhla, aby sa priestor riešil s odborníkmi, lebo
technické prevedenie, nové materiály a skúsenosť profesionálov sú nenahraditeľné.
Otázka je však rozpočet na realizáciu. Počas brainstormingu pre možnosti riešenia
výstaviska sa vynorila možnosť statického umiestňovania tlačených fotografií a
plagátov, ale aj umiestnenia digitálnych obrazoviek s rotujúcim obsahom.
Treba brať do úvahy, že priestor v priechode pod bytovými domami je síce zhora
krytý, ale je tam veterno a konštrukciu treba zabezpečiť proti vlhkosti ale aj
vandalizmu.

● Komunikátor s mestom bude: Marta Vitáriušová, ktorá má prehľad aj skúsenosti s
vystavovaním v exteriéri.
Ivan Hlavanda navrhol, aby spravila rešerš existujúcich riešení a otázku opäť
otvoríme na ďalšom stretnutí. K rešeršovaniu boli vyzvaní aj ostatní členovia klubu.

Vzdelávacie činnosti
● Potenciál pre vzdelávacie činnosti poskytuje web, plánovaný výstavný priestor.
● V plánoch klubu sú aj prednášky (už jedna sa uskutočnila).
● Súťaže a zapojenie obyvateľov mesta Senec do aktivít klubu.

—
Ivan Hlavanda sa poďakoval za účasť a pozval členov na ďalšie stretnutie, 8. apríla, kedy sa
stretneme s dcérami Tibora Huszára v Galérii Labyrint. Vyjadril aj záujem o prípadný živý
prenos alebo video z týchto stretnutí, kým bude na pracovnej ceste.

Spísala: Zuzana Oros


